



## The Higher Shari'ah Authority at CBUAE hosts the 2<sup>nd</sup> meeting of the Centralised Shari'ah Authorities

## الهيئة العليا الشرعية بالمصرف المركزي تستضيف الاجتماع الثاني للهيئات الشرعية المركزية

**Abu Dhabi (21 May 2020):** The Higher Shari'ah Authority (HAS) at the Central Bank of the UAE (CBUAE) hosted the 2<sup>nd</sup> meeting of the Centralised Shari'ah Authorities to discuss the economic implications of COVID-19 pandemic and the different measures and resolutions undertaken by the Centralised Shari'ah Authorities to mitigate its effects.

أبوظبي ( 21 مايو 2020): دعت الهيئة العليا الشرعية بمصرف الإمارات العربية المتحدة المركزي إلى عقد الاجتماع الثاني للهيئات العليا الشرعية المركزية، وذلك من أجل مناقشة التداعيات الاقتصادية لتفشي وباء كوفيد-19 والتدابير والقرارات التي اتخذتها الهيئات الشرعية المركزية للتخفيف من آثاره.

The meeting was held via video conference on Monday, 18 Ramadan 1441 (corresponding to May 11, 2020) and was chaired by His Eminence Sheikh Dr. Ahmed Bin Abdulaziz Al Haddad, the Chairman of the HSA. It was attended by more than 40 participants from the members of the Centralised Shari'ah Authorities from Kingdom of Bahrain, Kingdom of Morocco, Nigeria, Pakistan, Malaysia, and Indonesia in addition to members of the HSA.

وقد عُقد الاجتماع عبر الاتصال المرئي يوم الاثنين 18 رمضان 1441 (الموافق 11 مايو 2020) برئاسة فضيلة الشيخ د. أحمد عبد العزيز الحداد، رئيس الهيئة العليا الشرعية بالمصرف المركزي وبمشاركة ما يزيد عن 40 مشاركاً من أعضاء الهيئات الشرعية المركزية لكل من مملكة البحرين، والمملكة المغربية، ونيجيريا، وباكستان، وماليزيا واندونيسيا بالإضافة إلى أعضاء الهيئة العليا الشرعية لدولة الإمارات.

The meeting was also attended by the Islamic Finance Infrastructure Organizations including representatives of the Shari'ah board of the Islamic Development Bank, the Secretary General of the General Council for Islamic Banks and Financial Institutions (CIBAFI), the Chief Executive Officer of Dubai Islamic Economy Development Centre in addition to Senior Officials from both the Accounting and Auditing Authority for Financial Institutions (AAOIFI) and the Islamic Financial Services Board.

كما شاركت المنظمات الدولية الداعمة للمؤسسات المالية الإسلامية في الاجتماع، حيث شارك ممثلون عن الهيئة الشرعية للبنك الإسلامي للتنمية، وأمين عام المجلس العام للبنوك والمؤسسات المالية الإسلامية (سيبافي)، والمدير التنفيذي لمركز دبي لتطوير الاقتصاد الإسلامي، إلى جانب كبار الموظفين من هيئة المحاسبة والمراجعة للمؤسسات المالية الإسلامية (أيوفي) ومجلس الخدمات المالية الإسلامية.



During the meeting, the Centralised Shari'ah Authorities presented the resolutions to mitigate the effects of COVID-19 pandemic that were issued or going to be issued in their respective jurisdiction. Additionally, the meeting discussed the Shari'ah parameters set to strengthen the economic and financial support scheme adopted by the governments and regulatory authorities in their respective countries. The attendees also discussed several matters with regards to challenges and Shari'ah treatments.

The Chairman of the HSA, His Eminence Sheikh Dr. Ahmed Al-Haddad, praised the level of cooperation and responsiveness of the Centralized Shari'ah Authorities, and noted its essential role, in this challenging circumstance. His Eminence also noted the importance of the Centralized Shari'ah Authorities' resolutions that balance between the interests of individuals and institutions, while upholding fair treatment prescribed by Shari'ah.

These meetings aim to enhance cooperation and communication among the Centralised Shari'ah Authorities and join efforts and exchange expertise in order to strive towards harmonization between standards and practices in Islamic finance institutions, taking into account the uniqueness and environment where Islamic financial institutions operate.

وخلال الاجتماع، استعرضت الهيئات الشرعية المركزية القرارات التي اتخذتها أو التي تسعى لاتخاذها للتخفيف من آثار تفشي وباء كوفيد-19، والضوابط الشرعية التي وضعتها من أجل تعزيز خطط الدعم الاقتصادي والمالي التي اعتمدها الهيئات الحكومية والرقابية في دولها. كما ناقش الحضور عدداً من القضايا المتعلقة بالتحديات والمعالجات الشرعية لها.

وقد أشاد فضيلة الشيخ الدكتور أحمد الحداد، رئيس الهيئة العليا الشرعية بمصرف الإمارات العربية المتحدة المركزي، بمستوى التعاون والتجاوب للهيئات الشرعية المركزية، ونوه بدورها المهم في ظل هذه الظروف الاستثنائية وقراراتها التي توازي بين مصالح الأفراد والمؤسسات بنظرة شرعية عادلة.

وتهدف هذه الاجتماعات إلى تفعيل التعاون والتواصل بين الهيئات الشرعية المركزية وتوحيد الجهود وتبادل الخبرات من أجل السعي قدماً نحو الموائمة بين المعايير والممارسات الخاصة بالمؤسسات المالية الإسلامية مع مراعاة الخصوصية والبيئة التي تعمل فيها المؤسسات المالية الإسلامية في كل دولة.



The first meeting of the Centralized Shari'ah Authorities was hosted by Bank Negara Malaysia (the Malaysian Central Bank) in Kuala Lumpur, Malaysia, in 2018.

علما أن أول اجتماع للهيئات الشرعية المركزية قد تم باستضافة بنك نيغارا ماليزيا (البنك المركزي الماليزي) في كوالالمبور، ماليزيا سنة 2018.

- End -

-انتهى-